
به گزارش پايگاه اطلاع رسانى شبكه خبر، محمد مهدى رئيس زاده، 
افزود: اين ميزان قاچاق آن چيزى نيست كه تصور شود از مرزى 
خاص و با كوله بر منتقل شود بلكه از مبادى مختلفى مانند مناطق 
آزاد، اسكله هاى مجاز يا غير مجاز با عناوين مختلف و با بد اظهارى 
يا كم اظهارى در گمرك به علت كمبود امكانات گمرك، وارد 
مى شود. وى اضافه كرد: گمرك كشور واردات پوشاك را 5 تا 7 
ميليون دلار اعلام كرده است در حاليكه گمركات چين و امارات 
صادرات پوشاك به مقصد ايران را بيش از 750 ميليون دلار اعلام 
كرده اند كه نشان مى دهد به هرحال تفاوت اين رقم از مسيرهايى 
وارد كشور مى شود. دبيركل انجمن نساجى ايران، افزود: بر اساس 
آمار ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز، سالانه تا 25 ميليارد دلار كالا 
به صورت قاچاق وارد كشور مى شود كه 10 درصد از اين ميزان، 
سهم پوشاك، كفش و چرم است. رئيس زاده، گفت: 25 ميليارد 
دلار قاچاق سالانه كالا براى هر روز حدود 68 ميليون دلار و براى 
هر ساعت حدود 2 ميليون و 800 هزار دلار برآورد مى شود كه 
اگر در كاميون هاى 10 تنى جاساز شود حدود 30 كاميون براى 
واردات قاچاق در ساعت لازم است كه اگر 10 درصد سهم پوشاك، 
كفش و چرم را از اين ميزان لحاظ كنيم ساعتى 3 كاميون از اين 
اقلام به صورت قاچاق وارد مى شود. وى افزود: اگر به ازاى هر 
كيلو پارچه ميانگين قيمت 5 دلار، هر كيلو پوشاك 10 دلار و هر 

كيلو كفش 7 دلار را محاسبه كنيم هر كاميون 10 تنى اگرشامل 
پارچه باشد 50 هزار دلار، اگر شامل پوشاك باشد 100 هزار دلار و 
اگر شامل كفش باشد 70 هزار دلار قيمت خواهد داشت. دبيركل 
انجمن نساجى گفت: مبناى محاسبه ما كمترين ميزان ممكن براى 
قاچاق بود در حاليكه ارزش برخى از كاميون هاى قاچاق تا 250 
هزار دلار هم برآورد مى شود. رئيس زاده افزود: گمرك وسايل به 
روز دارد اما براى حجم واردات زياد، كافى نيست يعنى گمرك براى 
تامين دستگاه هاى ايكس رى اى كه در عبور كانتينرها از آن بتوانند 
همه محتويات داخل كانتينر را مطابق اظهار وارد كننده رصد كند از 

نظر بودجه اى مشكل دارد. رئيس زاده گفت: بايد 

مديركل نساجى و پوشاك وزارت صنعت، معدن و تجارت از 
توليد انبوه چادر مشكى تا پايان سال جارى خبر داد و افزود: 
ماشين آلات لازم تهيه شده و اميدواريم تا پايان سال جارى 

توليد چادر مشكى به انجام برسد. 
و  نساجى  مديركل  نصرالهى؛  گلنار  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
پوشاك وزارت صنعت، معدن و تجارت در نشستى كه پيرامون 
ارائه گزارش عملكرد كارگروه مد و لباس در 17 آذر ماه برگزار 
سال ها  اين  طى  كرد:  بيان  و  اشاره  طراحى  اهميت  به  شد، 
برداشت هاى اشتباهى در جامعه مبنى بر استفاده از مد وجود 
داشته است. بسيارى مدگرايى را غربى زدگى يا ترويج مصرف 
گرايى مى دانستند اما امروز به اين نتيجه رسيده ايم كه براى 
گسترش داخلى صنعت نساجى از مد و همچنين طراحى مى توان 

بهره برد. 
او وظايف وزارت صنعت، معدن و تجارت را به دو بخش عمده 
تقسيم كرد و افزود: توليد و بازرگانى برعهده ماست. در زمينه 
توليد مى كوشيم كالايى طراحى و ارائه شود كه داراى ارزش 
افزوده بيشترى است به همين خاطر به سمت توليد پوشاك با 

الياف طبيعى رفته ايم. 
وزارت  و  طراحان  انجمن  ميان  خوب  ارتباط  به  نصرالهى 
صنعت، معدن و تجارت اشاره و بيان كرد: امروز بهره گرفتن 
قبل  از  بيشتر  بسيار  نساجى  صنعت  در  طراحان  حضور  از 
شده چراكه ضرورت استفاده از طرح هاى مناسب و مطابق با 

شئونات اسلامى برجسته تر و پررنگ تر شده است. 
به گفته او 50 هزار تن به ظرفيت توليد پارچه با الياف طبيعى 
ما اضافه شده و ما زمينه هاى رقابت با محصولات وارداتى 
در  امروز  كه  خوابى  كالاى  مثال  براى  ايم.  كرده  فراهم  را 
كشور ما توليد مى شود با اجناس وارداتى برابرى مى كند. در 
بخش پوشاك نيز همكارى هاى خوبى را با بخش خصوصى 
انجام داده ايم تا آنجا كه كارگروه پوشاك با دستور مستقيم 
وزير صنعت، معدن و تجارت تشكيل شده و سند راهبردى 
تشكيل  از  نصرالهى  است.  تدوين  حال  در  پوشاك  صنعت 
انجمن صنفى پوشاك خبر داد و افزود: ما ارتباط نزديكى با 
واحدهاى صنفى داريم اميدوارم در سال جديد توليد پوشاك 
برعهده  كه  مواردى  از  ديگر  يكى  باشيم.  شاهد  را  صنعتى 
مشكلى  چادر  توليد  بوده  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت 
است. ماشين آلات لازم براى اين كار تشكيل شده جلسات 
مختلفى با سرمايه گذاران بخش خصوصى داشته ايم تا در 

سال جارى به توليد انبوه چادر مشكى بپردازيم. 
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دولت اصلا به درخواست های ما توجه نمی کند
اينكه  بيان  با  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيات  رئيس 
هستند،  تعطيل  نيمه  يا  و  تعطيل  نساجى  واحدهاى  از  بسيارى 
به  نمى كند  توجهى  ما  درخواست هاى  به  اصلاً  دولت  گفت: 
همين منظور درصدديم نامه اى به مقام معظم رهبرى بفرستيم و 

وضعيت فعلى اين صنعت را شرح دهيم. 
محمد مروج حسينى، با اشاره به اينكه امروز واحدهاى نساجى با 
شديدترين ركود روبه رو هستند، اظهار داشت: صنعت نساجى در 
حال حاضر فقط از 40 تا 45 درصد ظرفيت خود استفاده مى كند. 
رئيس هيات مديره انجمن صنايع نساجى با بيان اينكه بسيارى 
از واحدهاى نساجى تعطيل و يا نيمه تعطيل هستند، افزود: قرار 
سوى  از  سياست  يك  عنوان  به  كالا  خريد  اعتبارى  كارت  بود 
دولت براى كاهش ركود بازار، اجرايى شود اما متأسفانه هنوز اين 
موضوع اجرايى نشده است. البته اين كارت تأثير خاصى در بازار 
نخواهد گذاشت زيرا امروز قدرت خريد مردم كاهش يافته است. 
وى اضافه كرد: امروز قدرت خريد مردم 40 درصد كاهش يافته 
است و در خوشبينانه ترين حالت به اعتقاد كارشناسان در سال 
97 احتمالاً به وضعيت اقتصادى كشور در سال 90 برمى گرديم. 
و  صنعت  وزارت  با  را  زيادى  مكاتبات  اينكه  به  اشاره  با  مروج 
حتى رياست جمهورى انجام داده ايم، گفت: گويا دولت اصلا به 
صدديم  در  منظور  همين  به  نمى كند  توجهى  ما  درخواست هاى 
اين  فعلى  وضعيت  و  بفرستيم  رهبرى  معظم  مقام  به  نامه اى 

صنعت را شرح دهيم. 
افزايش  كرد:  تصريح  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيات  رئيس 
جدى  اقدام  و  است  كرده  فلج  را  واحد ها  فعاليت  پوشاك  قاچاق 

براى جلوگيرى اين موضوع انجام نمى شود. براساس آمار گمرك 
در 6 ماهه امسال حدود 5. 5 ميليون دلار پوشاك از تركيه وارد 
كشور شده اين در حالى است كه گمرك تركيه اعلام مى كند در 
همين بازده زمانى 600 ميليون دلار پوشاك وارد ايران شده كه 

اين نشان از حجم بالاى قاچاق پوشاك به كشور دارد. 

نساجى  صنعت  چالش  ترين  بزرگ  اوليه  مواد  كمبود 
است

الان در حدود 180 هزار تن پنبه نياز داريم كه از اين مقدار حدودا 
هزار  قاعدتا 130  بايد  و  مى شود  توليد  ايران  در  آن  هزارتن   50

تن وارد كنيم. 
رئيس هيات مديره انجمن نساجى ايران در گفت و گو با سايت 
هم  كشور  نساجى  صنعت  عمده  مساله  كه  مى گويد  تهران  اتاق 
سال 1353،  در  ما  مى گويد:«  او  است.  اوليه  مواد  كمبود  اكنون 

توليد  كشور  در  پنبه  تن  هزار   237 ادامه در صفحه 3حدود 

ادامه در صفحه 2

هر ساعت ۳ کاميون پوشاک و کفش به کشور قاچاق می شود!

مديركل نساجى و پوشاك وزارت صنعت:
رئيس هيات مديره انجمن صنايع نساجى ايران:

دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران:

وزارت صنعت، معدن و تجارت به توليد
انبوه چادر مشکی می پردازد



 

خبر

كمك كرد كه گمرك به ماشين آلات و تجهيزات ايكس رى بطور 
كامل مجهز شود، البته دستگاه هاى ايكس رى اى كه گمرك اخيراً 
تهيه كرده به دلايل امنيتى به گمركات غرب كشور منتقل شده 
است. وى با بيان اينكه قاچاق يكى از چالش هاى اصلى در صنعت 
نساجى و پوشاك است، افزود: اخيراً در اين باره دستور العمل هايى 
ابلاغ شده اما براى حل نهايى قاچاق بايد هم ريسك قاچاق را بالا 
ببريم و هم در داخل كشور اتفاقاتى بيفتد كه قاچاق صرفه اقتصادى 
نداشته باشد. دبير انجمن نساجى با بيان اينكه قاچاق زمانى انجام 
مى شود كه براى قاچاقچى صرفه اقتصادى داشته باشد و از جاهايى 
حمايت شود اضافه كرد: اخيراً ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز در 
جلسات با وزارت صنعت، معدن و تجارت، دستورالعمل هاى جديدى 
ابلاغ كرده كه از اين پس عرضه پوشاك و محصولات نساجى 
در فروشگاه ها و اصناف حتماً بايد باركد مشخص داشته باشد و 
نشان دهد كه از كجا وارد شده و يا اگر توليد داخل است داراى كد 
توليد داخل باشد تا اصليت آن شناسايى شود. رئيس زاده، مشكلات 
بانكى شامل بدهى هاى ارزى، اختلاف در نحوه محاسبه نرخ ارز 
دريافتى از گذشته، موضوعات تامين اجتماعى و مشاغل سخت و 
زيان آور و رفتار مالياتى در شرايط ركود با مؤديان كارآفرين را از 
جمله مشكلات صنعت نساجى برشمرد. وى، تامين مواد اوليه را 
يكى ديگر از مشكلات صنعت نساجى دانست و گفت: در تامين 
ماده اوليه اى مانند پنبه كه با كمبود مواجهيم بايد به منابع خريد خود 
تنوع ببخشيم زيرا هم اكنون فقط از كشورهاى CIS پنبه را وارد 
مى كنيم در حاليكه كشورهاى ديگرى هم وجود دارند كه مى توانند 
پنبه مورد نياز ما را تامين كنند. وى افزود: در اين باره وزارت جهاد 
كشاورزى علاوه بر تدوين سياست هايى كه موجب افزايش كشت 
پنبه مى شود بايد براى رفع كمبود پنبه، از ساير منابع و كشورهاى 
ديگر، تدابيرى اتخاذ كند. دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران گفت: 
به روز رسانى و استفاده از فناورى هاى نوين صنعت نساجى از جمله 
راهكارها براى رونق در صنعت نساجى است زيرا فناورى هاى نوين 
سازگارى بيشترى با محيط زيست دارد ضمن اينكه مصرف انرژى 

كمترى دارد و موجب كاهش قيمت تمام شده محصول مى شود. 

رسيدن تورم به زير 5 درصد در كدام حلقه از زنجيره 
توليد

رئيس زاده در گفتگوى خود با تعادل گفت: وزير امور و اقتصاد 

و دارايى به تازگى گفته است كه تورم توليدكننده به زير 5درصد 
رسيده است اما بايد از ايشان پرسيد منظورشان كاهش شيب 

قيمت در كدام يك از اجزاى چرخه توليد است؟
به  مستقيما  مى كنيم،  صحبت  توليد  بخش  از  وقتى  اينجا  در 
قيمت  تمام  شده اشاره مى كنيم كه آن هم تابع هزينه هاى تامين 
مواد اوليه، دستمزد كارگران، هزينه هاى سربار مانند هزينه هاى 
ادارى، قيمت حامل هاى انرژى و ساير هزينه هاى مالى است. اگر 
بخواهيم هزينه تك تك اجزاى بخش توليد را بررسى كنيم بايد 
آن بخش توليد كه تامين مواد اوليه آنها از داخل صورت مى گيرد 
را از فعاليت هاى توليدى وابسته به كالاهاى وارداتى منفك كنيم. 
در سال جارى فعاليت هاى توليدى كه مواد اوليه آنها از داخل 
تامين مى شوند شايد به  دليل وجود ركود حاكم بر اقتصاد كشور 
از شيب افزايش قيمت كندترى برخوردار بوده باشند اما بخش 
قيمت  كاهش  با  تنها  نه   قبل  به  نسبت  خارج  به  وابسته  توليد 
محصول تمام شده روبه رو نشدند بلكه در چند هفته اخير روند 
افزايشى قيمت ارز، آنها را متحمل هزينه هاى بيشترى نيز كرده 
است. بسيارى از صنايعى كه تامين مواد اوليه آنها با ارز مبادله اى 
صورت مى گرفت براى استفاده از چنين فرصتى با محدوديت 
ركورد  مدت  اين  در  هم  مبادله اى  ارز  قيمت  هرچند  مواجه اند 
زد و به بالاى 3هزارتومان رسيد. نگاهى به اين وضعيت نشان 
مى دهد كه هزينه تامين مواد اوليه بخش توليد با كاهشى روبه رو 
نبوده است كه تورم زير 5درصد را براى ما ملموس كند. اما آيا 
هزينه دستمزد كارگران كاهش يافته است؟ پاسخ اين سوال هم 
منفى است؛ همچنان كه پاسخ به سوال كاهش قيمت حامل هاى 
انرژى هم خير است ضمن اينكه يارانه بخش توليد كه قرار بود 
در ازاى افزايش قيمت حامل هاى انرژى از طرف دولت پرداخت 

شود هنوز به بخش توليد تزريق نشده است. 
پس رسيدن تورم توليد به زير 5درصد در كدام بخش از زنجيره 
ارائه  خوراك و  قيمت  در  شايد دولت  است؟  افتاده  توليد اتفاق 
تسهيلات به صنايع بزرگ از آنها حمايت كرده و اين اقدامات 
منجر به كاهش قيمت تمام  شده محصولات آنها شده باشد اما 
در صنايع كوچك و متوسط فقط تعميق ركود حس شده است. 
رسيدن تورم از 40درصد به 13درصد يك واقعيت است اما اين 
كاهش تورم ناشى از رونق بخش اقتصاد نيست بلكه به  دليل 

تعميق ركود اتفاق افتاده است. 

هر ساعت ۳ کاميون پوشاک و کفش به کشور قاچاق می شود!
ادامه از صفحه 1

اهم مذاكرات نشست هيات مديره 

در   94/09/01 مورخ  مديره  هيات   884 شماره  نشست 
محل ساختمان شماره دو انجمن تشكيل و موارد زير مورد 

بحث و بررسي قرار گرفت: 
1- طبق بند يك دستورجلسه دبيركل گزارش مبسوطى از جلسه 
مشترك با حوزه معاونت اقتصادى وزارت امور اقتصادى و دارايى 
كه با همراهى مهندس مروج و با حضور آقايان اسلامى ( مدير 
مديركل  معاونت  ميرى  خانم  و  طبيبى  خانم  توليدي)،  دفتر  كل 
(مديركل  عظيمى  آقاى  معاونت  كلانترى  دكتر  و  ارزي  و  پولي 
پولى و ارزى ) و خانم آدميزاده  و آقاي دكتر عظيمي برگزار شده 
اين  در  رساندند  مديره  هيات  محترم  اعضاى  باستحضار  را  بود 
جلسه كه بيش از سه ساعت بطول انجاميد كليه موارد راجع به كد 
فروشى و ارزش افزوده و نحوه عملكرد ادارات ماليات و مسايل 
و مشكلات بانكي اعضا مطرح گرديد و نتايج حاصله مقرر گرديد 
توسط آقاي دكتر عظيمي باستحضار وزير محترم امور اقتصادي 
و  اعلام  انجمن  به  مراتب  موافقت  صورت  در  رسيده،  دارائي  و 
محترم  وزير  با  مشتركي  جلسه  وزير،  موافقت  عدم  صورت  در 
امور اقتصادي و دارائي با حضور اعضاي انجمن در جهت طرح 

مشكلات و ارائه راهكارهاي انجمن برگزار گردد.
2- در بند سه دستور جلسه مهندس مقدم، گزارش مبسوطى از 
نشست كميته الياف پلى استر انجمن ارائه فرمودند و بنمايندگى 
از كميته الياف پلى استر در خواست نمودند كه از مديران عامل 
شركت هاى الياف ساينا و ساويس و پلى اكريل و الياف گستر 
تايپ  كاتن  ظريف  نخهاى  كنندگان  مصرف  از  تعدادى  و  يزد 
دعوت گردد تا در جلسه مشتركى با هيات مديره انجمن موارد و 
ديدگاه هاى خود را مطرح و جمع بندى نمايند كه پس از بحث و 
تبادل نظر مقرر شد تا نشست مذكور توسط كميته الياف پلى استر 
برنامه ريزى گردد (با حضور چند تن از اعضاي هيات مديره) و 

نتيجه به هيات مديره منعكس گردد.
3- برمبناي مباحث مطرح شده از سوي آقاي دكتر محمدى در 
دامپينگ  آنتى  اعمال  و  تركيه  با  ترجيحى  تعرفه هاى  خصوص 
توسط تركها باسرعت زماني بالا، مقرر شد تا ضمن توجه بيشتر 
انجمن به برنامه ريزى براى تسهيل صادرات بعنوان ابزارى براى 
خروج از ركود، موضوع مقابله به مثل با ترك ها نيز در دستور كار 

انجمن صنايع نساجى ايران قرار گيرد.
تدوين  خصوص  در  را  موضوعى  زاده  نيلفروش  مهندس   -4
استراتژى براى انجمن صنايع نساجى مطرح فرمودند كه با اظهار 
نظرات مهندس شهلايى و مهندس حميدى و مهندس بصيرى 
بسط يافت و ضمن طرح پيشنهاداتى در خصوص مكاتبه با دفتر 
رهبرى و اخذ فتواى مصرف كالاى ايرانى و مبارزه با قاچاق از 
طريق بسيج و .. مقرر گرديد در اين زمينه كار بيشتري از سوي 
مديره  هيات  باستحضار  نهائي  نتايج  و  گرفته  صورت  دبيرخانه 

برسد.
5- مصوب شد تا در صورت دعوت از ميهمان در جلسات هيات 
مديره زمانبندى حضور ميهمانان بگونه اى باشد كه فرصتى براى 

طرح مسايل درونى هيات مديره هم در نظر گرفته شود.
ادعاهاى  به  انجمن  بيشتر  توجه  خواستار  حميدى  مهندس   -6
و  شدند  خود  كالاى  تبليغات  در  توليدكنندگان  از  برخى  فريبنده 
در  صد  فرش  براى  ابريشمى  فرش  واژه  از  استفاده  به  اشاره  با 
صد پلى استر، اين موضوع را فريب مصرف كننده عنوان نمودند.

غائبين آقايان
مهندس محمد مروج، محمود زينى، اكبر لباف، مهندس سيدجواد 
دكتر  فرهى،  على  مهندس  لقمان،  عليرضا  بيدگلي،  سجادى 

محمدعلى عامرى، رضا لاجوردى

ورود  و  كپى بردارى  به  اشاره  با  ايران  فرش  ملى  مركز  رييس 
فرش هاى كشورهاى ديگر به نام "ايران" در بازارهاى جهانى 
به  بخشيدن  اعتبار  دستباف،  فرش  كردن  شناسنامه دار  گفت: 
كالاى ايرانى و اعتماد بخشيدن به مصرف كننده است زيرا به 

كالاى توليدى و سنتى ما اصالت مى دهد. 
حميد كارگر در سومين همايش چهره ماندگار فرش دستباف 
هنر  اين  داشتن  نگه  زنده  و  تكريم  طلايى،  گره  عنوان  با  قم 
و  دانست  وظيفه  با  همراه  افتخارى  را  ايرانيان  توسط  صنعت 
اظهار كرد: تك تك گره هاى اين هنر صنعت به همراه نقش 
مايه هاى با ارزش آن در هزاره ها و سنت گذشته ايرانيان سبب 
را  ما  هنرى  فخر  موجبات  و  بباليم  آن  به  ما  امروز  كه  شده 

فراهم سازند. 
و  فرهنگى  سفير  قم  فرش  بويژه  دستباف  فرش  افزود:  وى 
انتقال دهنده مفاهيم عميق خرده فرهنگ هاى اقوام ايرانى در 

سرتا سر جهان است. 
آنقدر  طراحى،  هنر  و  فرش  گفت:  فرش  ملى  مركز  رييس 
اگر  حتى  كه  است  ايرانى  فرهنگ  با  شده  عجين  و  دار  ريشه 

مورد چپاول و دست اندازى نيز قرار گيرد و دچار ركود گردد، 
بواسطه اصالتى كه دارد با افتخار و سربلند خوش مى درخشد 
و اين بخاطر همان ارزش هاى سنتى هنر ايرانى است. كارگر، 
وقفه هاى تاريخى در توليد و بازار فرش را دورانى گذار براى 
از  بسيارى  كرد:  بيان  و  ارزيابى  درخشان تر  آينده اى  و  رونق 
صنعت  هنر  در  توسعه  شدن  كند  سبب  كه  سنتى  ساختارهاى 
فرش مى شود بواسطه گذر از همين دوران ركود از بين مى روند 
و  جديد  دورانى  به  ورود  براى  ركود  فعلى  شرايط  از  بايد  ما  و 

طلايى بهره ببريم. 
به  خود  سخنان  از  ديگرى  بخش  در  فرش  ملى  مركز  رييس 
طرح شناسنامه دار كردن فرش دستباف قم اشاره و خاطرنشان 
كرد: نياز به اصالت بخشيدن و سنددار كردن فرش از دهه ها 
قبل احساس مى شد و در اين زمينه اقدامات گسترده اى صورت 

گرفت ولى هيچ كدام به نتيجه نهايى مد نظر نرسيد. 
در پايان اين مراسم از پيشكسوت نمونه و برترين هاى بافند گى، 
مشاغل  همچنين  و  توليدكننده  كننده،  صادر  نقاش،  و  طراح 

وابسته به فرش دستباف تجليل شد. 

کپی برداری فرش دستباف ايرانی در بازارهای جهانی
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خبر ادامه از صفحه 1

رييس كميسيون ماليات، كار و تامين اجتماعى اتاق بازرگانى 
ايران ضمن گلايه از برخى فرآيند هاى داخلى كه باعث گران 
شدن صادرات و كاهش آن شده است، گفت: يكى از اين 
كالاهاى  از  افزوده  برارزش  ماليات  درصد   9 اخذ  فرآيندها، 
صادراتى است، در حاليكه اين ميزان در ساير كشور ها كمتر 

از سه - چهار درصد است. 
ماهه  هفت  در  كه  مشكلاتى  برخى  درباره  تولايى  محمود 
ابتدايى امسال باعث كاهش صادرات شده است، اظهار كرد: 
يكى از مهمترين مسائل صادراتى كشور، موضوع تسهيل در 
فرآيند استرداد ماليات بر ارزش افزوده صادركنندگان است. 

وى افزود: در حال حاضر هر صادراتى كه انجام مى شود مشمول 
ماليات بر ارزش افزوده و استرداد مى شود؛ اقدامى كه در سيستم 
مالياتى فرآيند طولانى دارد و اين در حالى است كه واحدهاى 
صنعتى توليدى صادرات محور به لحاظ نقدينگى با مشكل روبرو 
هستند. تولايى تصريح كرد: در زمينه رفع موانع توليد دولت 
اقداماتى را انجام داده است اما و آن بندى كه به استرداد بر 
ماليات بر ارزش افزوده مربوط مى شود به راحتى اجرا نمى شود. از 
سوى ديگر نظام مالياتى معمولا مسئوليت تامين منابع را برعهده 
داشت  كه  محدوديت هايى  دليل  به  امسال  اما  است  داشته 
نتوانست تامين منابع را مانند سال هاى گذشته انجام دهد كه در 
اين جريان صادركننده هم مقصر نيست چون نمى تواند پولى كه 

پرداخت مى كند را دريافت كند. 
رييس كميسيون ماليات،كار و تامين اجتماعى اتاق بازرگانى 
دلايل  برخى  به  هايش  صحبت  از  ديگرى  بخش  در  ايران 
قيمت  كاهش  گفت:  و  كرد  اشاره  نيز  صادرات  كاهش 
كالاهاى صادراتى يكى از دلايل افت صادرات بوده است. 
افت  ديگر  دليل  منطقه  كشور هاى  در  مشكلات  همچنين 
ايران  صادراتى  هدف هاى  بيشتر  كه  چرا  است،  صادرات 
حاضر  حال  در  كه  كشور هايى  هستند؛  منطقه  كشور هاى 

خودشان با مشلات متعدد اقتصادى مواجه شده اند. 
وى اضافه كرد: برخى فرآيند هاى داخلى نيز صادرات را گران 
تسهيل  جهت  در  جدى  اقدام  هنوز  و  مى كند  زحمت  پر  و 
صادرات انجام نشده است. يكى از اين فرآيندهاى داخلى كه 
باعث پرهزينه شدن صادرات شده است اخذ 9 درصد ماليات 
خيلى  رقم  كه  است  صادراتى  كالاهاى  از  افزوده  برارزش 
زيادى است. اين درحالى است كه در ساير كشور ها اين رقم 

كمتر از سه - چهار درصد است. 
منابع  تامين  براى  صادركنندگان  همچنين  گفت:  تولايى 
مالى خود با مشكل روبرو هستند. بانك هايى كه وام پرداخت 
مى كنند معمولا در هر سال نيمى از تامين مالى آنچه براى 
است  شده  تعيين  صادرات  جمله  از  مختلف  بخش هاى 
براى  را  مشكلاتى  خود  مسئله  اين  كه  مى دهند  انجام  را 

صادركنندگان به وجود مى آورد. 

ماليات بر ارزش افزوده کالاهای صادراتی 
ايران ۳ برابر ديگر کشورها

دولت اصلا  به درخواست های ما توجه نمی کند
در  آن  تن  هزار   80 حدود  تن،  هزار   237 اين  از  كه  مى كرديم 
صنايع نساجى مصرف مى شد و بقيه اش را به عنوان طلاى سفيد 
صادر مى كرديم. اين مقدار، الان به حول و حوش 50 هزار تن 

رسيده است.»
به گفته وى اصلى ترين دليل رشد صنعت نساجى در ايران، پس 
از سروسامان دادن به توليد پنبه در كشور اتفاق افتاده است؛ كه 
عمدتا در خراسان، داراب فارس و مازندران توليد مى شده است 
مزارع  و  كاربرى ها  به  تبديل  پنبه  مزارع  از  بسيارى  حالا  ولى 

ديگرى شده است و حالا ما پنبه را وارد مى كنيم. 
پنبه  تن  هزار  حدود 180  در  الان  ما  مى گويد:«  ادامه  در  مروج 
ايران  در  هزارتن   50 حدودا  تن،  هزار   180 اين  از  داريم.  نياز 
توليد مى شود و بايد قاعدتا 130 هزار تن وارد كنيم اما به دليل 
مواد  مقدارى  يك  هست،  اوليه  مواد  واردات  در  كه  مشكلاتى 

مصنوعى جاگزين اينها مى شود. »
او مى گويد:«فرض كنيد پيراهنى كه مى پوشيد، اگر پنبه مى داشتيم 
از 100 درصد پنبه توليد مى شد، حالا به پنبه و پلى استر تبديل 
مى كنند،  توليد  را  مصنوعى  مواد  پتروشيمى ها  چون  مى شود. 

قاعدتا پلى استر به راحتى با پنبه جايگزين مى شود.»
ما  مى گويد:«  ادامه  در  نساجى  انجمن  مديره  هيات  رئيس 

مجبوريم پنبه را از خارج از كشور وارد كنيم، الان از تنها كشورى 
كه داريم پنبه مى آوريم ازبكستان است زيرا در پنبه ديگر كشورها 
ممنوعيت  دامپزشكى  و  استاندارد  نظر  از  ما  كه  دارد  وجود  آفتى 
داريم و امكاناتى براى مبارزه با اين آفت نداريم اما واردات پنبه 
سالم  بانكى  سيستم  هنوز  دارد  بسيارى  چالش هاى  ازبكستان  از 
و مجهزى كه LC قبول كند در اين كشور نيست و بانك هاى 
بفرستيد،  مى خواهيد  پول  هرچه  ندارند.  جهانى  ارتباط  كشور  آن 
بايستى با صرافى بفرستيد كه خود اين عاملى براى گران شدن 
است. يعنى درحقيقت، 5درصد، كه بعضى وقت ها حتى بيشتر هم 
مى شود، سودى را كه صراف مى برد بر قيمت مواد اوليه افزوده 
مى شود. از طرفى وقتى چنين باشد و بخواهيد از طريق صرافى 
بفرستيد، از ارز مبادله اى هم نمى توانيد استفاده كنيد، بايد حتما از 
ارز آزاد استفاده كنيد. اين هم دليل ديگرى براى گران شدن مواد 
اوليه است. مثلا فرض كنيد الان قيمت ارز مبادله اى حدود 3هزار 
تومان است؛ اگر ما از هرجاى ديگرى بخواهيم كالا وارد كنيم 
مى توانيم درخواست كنيم، ارز مبادله اى بگيريم و بياوريم ولى از 
ازبكستان كه مى خواهيم بياوريم بايد ارز بازار آزاد 3500، 3600 
تومانى از طريق صراف ها بگيريم، يك درصدى هم به آنها سود 

دهيم تا بتوانيم آن را منتقل كنيم. 

 مهدى پور قاضى؛ رئيس كميسيون صنعت اتاق تهران

براي اينكه بتوانيم جريان سالمي در روال توليد كشور ايجاد كنيم 
بايد تمام توان، اراده و قوانين به سمت خروج از ركود سوق داده 
شود. همان گونه كه آمارها نشان مى دهد نيمه اول امسال بخش 
توليد شرايط مثبتي نداشته است و در نيمه دوم سال به ويژه در 
سه ماه آخر سال توليد، شيب ملايم تري به خود خواهد گرفت 

و براي همين با افت بيشتري در بخش توليد مواجه مى شويم. 
 شرايط فعلي اقتصاد ايران و در اين بين وضعيت رشد صنعتي 
بدون شك در چند سال اخير به هيچ عنوان مساعد نبوده است. 
از سوي ديگر گزارش فصلي وضعيت اقتصادي و صنعتي كشور 
كه به سفارش اتاق تهران توسط پژوهشكده پولي و بانكي تهيه 
شده، تاييد مى كند رشد صنعتي فصل تابستان منفي شده است. 
براساس اين گزارش، رشد توليدات صنعتي در فصل تابستان به 
عدد منفي 13. 1 درصد رسيده كه به خوبي نشان مى دهد تا چه 
با  است.  شده  رنجور  و  بيمار  كشور  روزهاي  اين  اقتصاد  اندازه 
اين حال بايد عنوان كرد كه اقتصاد كشور به ركود مطلق بسيار 
صورت  به  كه ركود  اين موضوع  پذيرفتن  با  شده است.  نزديك 
كامل بر اقتصاد كشور چيره شده و هيچ راه گريزي نيز از پذيرفتن 
اين حقيقت تلخ وجود ندارد، حال بايد به فكر چاره اي براي اين 
مشكلات بود. از ديدگاه من ركود عمومي حاكم بر اقتصاد دليل 
كلي  طور  به  و  صنعتي  توليدات  رشد  شدن  منفي  براي  اصلي 
بخش توليد در ماه هاى گذشته است. فكر مى كنم بارها در مورد 
اما  باشم.  كرده  صحبت  كساد  دوران  به  گذاشتن  قدم  چگونگي 
دليل اصلي ادامه ركود در كشور ديگر به مولفه هاى خارجي باز 
به  المللي  بين  تحريم هاى  كه  گذشته  سال هاى  در  گردد.  نمي 
و  تحريم ها  فشار  تحليلگران  بيشتر  بودند  مانده  باقي  خود  قوت 
بسته شدن دريچه هاى جهاني به روي فعالان اقتصادي را مهم 
ترين دلايل كاهش توليد مى دانستند. اما آيا در شرايط فعلي كه 
بين  تحريم هاى  و  رسيده  توافق  به  جهاني  قدرت هاى  با  ايران 
چنين  بايد  هم  باز  مى شود  برداشته  ديگر  وقت  چند  تا  المللي 
كه  داخلي  مشكلات  براي  چاره اي  بايد  اكنون  داشت؟  تفكري 
نبود تقاضا و كاهش قدرت خريد مردم است، جوييد. دولت براي 
حل مشكل تقاضا در كشور از بسته رونق رونمايي كرد. البته بدون 
شك مهم ترين واصلي ترين مشكلي كه بارها در جلساتي كه با 

دولتي هاى داشتيم و مطرح كرديم بدهي هاى قفل شده دولت به 
بخش خصوصي است. حتي به دولتي ها گفتيم كه به هر قيمتي 
در  تغييري  تا  كنند  پرداخت  را  خصوصي  بخش  بدهي هاى  شده 
در  آب  تاكنون  پيشنهادها  اين  تمام  اما  شود  ايجاد  نيز  اقتصاد 
هاون كوبيدن بود و تاثيري نداشته است. به هر حال تمام اين 
عوامل دست در دست هم دادند و تجارت خارجي را هم تحت 
تاثير منفي خود قرار داد و صادرات نيز در ماه هاى گذشته حركت 
قابل قبولي نداشته است و بايد منتظر بود تا تحريم هاى بانكي و 
ساير تحريم ها برداشته و بخش صادرات با تغيير روبه رو شود و 

در جهت مثبت حركت كند. 
قبل  دولت  به  مربوط  بدهي ها  از  وسيعي  حجم  حال،  اين  با 
است  مشكلاتي  دار  ميراث  روحاني  آقاي  دولت  نوعي  به  است. 
نيز  همواره  و  كرد  ايجاد  خصوصي  بخش  براي  قبل  دولت  كه 
بخش خصوصي را به رسميت نمي شناخت. البته بايد عنوان كنم 
كه متاسفانه دولت يازدهم هم انگار برآورده كردن خواسته هاى 
انتظاري  چنين  ما  نيست.  مهم  برايش  آنچنان  خصوصي  بخش 
فعاليت  شروع  از  يازدهم  دولت  نداشتيم.  اميد  و  تدبير  دولت  از 
خود بارها عنوان كرد كه از بخش خصوصي حمايت مى كند كه 
متاسفانه تاكنون شاهد حمايت همه جانبه اي نبوده ايم. از سوي 
ديگر نبايد با برداشته شدن تحريم هاى بين المللي منتظر اتفاق 
بسيار خاصي بود، زيرا همانطور كه عنوان كردم عمده مشكلات 
اقتصادي در حال حاضر ريشه داخلي دارند. با اين حال بعيد است 
كه در سال جاري تغيير قابل توجهي در زمينه خروج از ركود رخ 
دهد. اميدواريم كه در سال آينده تحركي در بخش هاى مختلف 
در  مى رسد  نظر  به  بعيد  البته  شود.  ايجاد  توليد  جمله  از  اقتصاد 
بيفتد  اتفاق  ركود  از  خروج  براي  توجهي  قابل  تغيير  جاري  سال 
اما اميدوار هستيم اگر روند تغييرات براي برداشته شدن تحريم ها 
در  تحركي  شاهد  آينده  سال  در  شود  انجام  مطلوبي  شكل  به 

بخش هاى مختلف اقتصاد از جمله توليد باشيم. 
براي اينكه بتوانيم جريان سالمي در روال توليد كشور ايجاد كنيم 
بايد تمام توان، اراده و قوانين به سمت خروج از ركود سوق داده 
شود. همان گونه كه آمارها نشان مى دهد نيمه اول امسال بخش 
توليد شرايط مثبتي نداشته است و در نيمه دوم سال به ويژه در 
سه ماه آخر سال توليد، شيب ملايم تري به خود خواهد گرفت 

و براي همين با افت بيشتري در بخش توليد مواجه مى شويم. 

قفل گشايي بدهي های بخش خصوصي

محمود تولائى؛ رئيس كميسيون ماليات، كار و تامين اجتماعى
اتاق بازرگانى، صنايع، معادن و كشاورزى ايران:
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بولتن خبری انجمن صنايع نساجی ايران 

طرح و اجرا: فاطمه قياسوند

تلفن: ٢٦٢٠٠١٩٦- ٢٦٢٠٠٣٧٢- ٢٦٢٠٠٢٩٤

فکس: ٢٦٢٠٦٩٠٢ - ٢٦٢٠٦٩٠٥

کدپستی: ١٩١٥٦٥٤٧٧٥ 

عضو جديد

ريسندگى كوير پارس نخ يزد
مديرعامل: حسين سعيدى

سابقه فعاليت شركت: 11 سال
محل كارخانه: يزد

زمينه فعاليت: انواع نخ اكريليك، هايبالك و فرشى
انجمـن صنايع نساجي ايران عضويت شركت 
ريسندگى كوير پارس نخ يزد را به مديران آن واحـد 

به ويژه جناب آقاى حسين سعيدى خوش آمد عرض نموده و موفقيت روزافزون 
ايشان و شركت ريسندگى كوير پارس نخ يزد را آرزومند است. 

قيمت پايانى (ريال)قيمت پايه (ريال)عرضه كنندهنام كالا
C30S ۳۳,۹۶۱۳۳,۹۶۱پتروشيمی مارون پلی پروپيلن نساجی

Z30G ۳۳,۹۶۱۳۳,۹۶۱پتروشيمی مارونپلی پروپيلن نساجی

ZH550J ۳۳,۹۶۱۳۳,۹۶۱نويد زر شيمیپلی پروپيلن نساجی

TG641 ۲۸,۴۹۵۲۸,۴۹۵پتروشيمی تندگويان پلی اتيلن ترفتالات نساجی

TG645 ۲۸,۴۹۵۲۸,۴۹۵پتروشيمی تندگويانپلی اتيلن ترفتالات نساجی

RG1102XK ۳۳,۹۶۱۳۴,۱۱۶پتروشيمی رجال پلی پروپيلن نساجی

RG1102XL ۳۳,۹۶۱۳۴,۱۱۸پتروشيمی رجال پلی پروپيلن نساجی

RG1101S ۳۳,۹۶۱۳۳,۹۶۱پتروشيمی رجال پلی پروپيلن نساجی

۲۶,۶۷۷۲۶,۶۷۷پتروشيمی تندگويان پلی اتيلن ترفتالات نساجی SUPER BRIGHT-OFF درجه ۱

SUPER BRIGHT۲۹,۶۴۱۲۹,۶۴۱پتروشيمی تندگويان پلی اتيلن ترفتالات نساجی

PYI250 ۳۳,۹۶۱۳۳,۹۶۱پتروشيمی پلی نار پلی اتيلن ترفتالات نساجی

HP565S ۳۶,۳۳۹۳۶,۳۴۱پتروشيمی شازند پلی پروپيلن نساجی

HP552R ۳۳,۹۶۱۳۴,۱۸۶پتروشيمی شازند پلی پروپيلن نساجی

۳۰,۵۶۵۳۲,۳۳۱پتروشيمی شازند پلی پروپيلن نساجیHP552R-OFF درجه ۱

HP550J ۳۳,۹۶۱۳۳,۹۶۱پلی پروپيلن جم پلی پروپيلن نساجی

۳۰,۵۶۵۳۰,۷۰۲پتروشيمی جمپلی پروپيلن نساجی  OFF-HP550J درجه ۱

۳۰,۵۶۵۳۲,۲۸۵پتروشيمی شازندپلی پروپيلن نساجی  OFF-HP510L درجه ۱

۳۰,۵۶۵۳۲,۰۳۴پتروشيمی شازند پلی پروپيلن نساجی  OFF-HP500N  درجه ۱ 

قيمت محصولات پتروشيمی مورد نياز صنعت نساجی معامله شده از ٩ لغايت ١٧ آذرماه  تور نمايشگاهی 
هايم تکستايل و دوموتکس ۲۰۱۶
برای کسب اطلاعات بيشتر با شماره تلفن 

۸۸۷۳۲۱۹۱ - داخلی ۱۴۶ 
خانم حسينی تماس حاصل فرماييد.

تسليت

جناب آقای سومبات هاقوپيانس 
مديريت محترم شركت پوشاك هاكوپيان

مصيبت وارده را خدمت حضرتعالى و ساير بازماندگان مصيبت 
ديده تسليت عرض نموده از درگاه ايزد متعال براى آن مرحومه 
صبر  محترم  خانواده  و  جنابعالى  براى  و  الهى  رحمت  و  غفران 

جميل و اجر جزيل آرزومنديم. 

انجمن صنايع نساجى ايران 

انجمن صنايع نساجی ايران
با همکاری آژانس آيتو

  fibre2fashion :منبع 
 ترجمه: مهندس حميده تشكرى شاد

اخبار جهانگسترش صادرات نساجی و پوشاک ويتنام

به گزارش دفتر مطالعات آمارى و راهبردى انجمن صنايع نساجى 
اطلاعات  براساس   fibre2fashion نشريه  از  نقل  به  و  ايران 
منتشر شده از انجمن پوشاك و نساجى ويتنام (vitas) صادرات 
بخش نساجى و پوشاك اين كشور از هم اكنون تا سال 2020 به 

طور ميانگين 11/5 درصد افزايش خواهد يافت. 
Vitas ميزان صادرات نساجى و پوشاك ويتنام را در سال جارى 
27/5 ميليارد دلار برآورد كرد. همچنين اين انجمن پيش بينى 
آينده  سال  در  ويتنام  پوشاك  و  نساجى  بخش  صادرات  كه  كرد 
بالغ بر 31 ميليارد دلار باشد و در سال 2020 به رقم 45 تا 50 

ميليارد دلار برسد. 
در نه ماهه نخست سال جارى ميزان صادرات نساجى و پوشاك 
ويتنام بالغ بر 20 ميليارد دلار بوده كه در مقايسه با مدت مشابه 

سال گذشته رشد 10 درصدى داشته است. 
و  نساجى  محصولات  فروش  براى  ريزى  برنامه   Vitas رئيس 

پوشاك ويتنام طى پنج سال آينده انجام شده است. 
تعرفه هاى صادراتى محصولات نساجى و پوشاك ويتنام براساس 
كاهش  صفر  تا  درصد   18 از  تجارى  همكارى  توافقنامه هاى 
اتحاديه  با  آزاد  تجارت  برنامه  اجراى  راستاى  در  و  يافت  خواهد 

اروپا ميانگين تعرفه ها از 11 درصد به صفر خواهد رسيد. 
وى ادامه داد پس از امضاى اين توافقنامه هاى همكارى كه در 
دراز مدت منجر به توسعه بخش پوشاك و نساجى خواهد شد، 
آن  پى  در  و  يافته  افزايش  بخش  اين  در  گذارى  سرمايه  شتاب 

ارزش محصولات محلى در سطح جهانى رشد خواهد كرد. 

گذارى  سرمايه  بررسى  منظور  به  متحده  ايالات  كه  گزارشى  در 
تأثير  گرفتن  نظر  در  از  پس  كه  است  آمده  داده  ارائه  ويتنام  در 
كاهش تعرفه براساس توافقنامه هاى همكارى تجارى، پيش بينى 
مى شود كه صادرات ويتنام به ايالات متحده در سال 2020 به 
رقم 51/4 ميليارد دلار باشد كه 15/2 ميليارد دلار آن به بخش 
نساجى و پوشاك اختصاص خواهد داشت. همچنين انتظار مى رود 
صادرات نساجى و پوشاك ويتنام به ايالات متحده در سال 2025 

به 20 ميليارد دلار برسد. 
و  نساجى  بزرگ  صادركننده  جزء 10  ويتنام  گذشته  سال  ده  در 
پوشاك جهان بوده است. در سال گذشته اين كشور بعد از چين، 

تركيه، بنگلادش و هند در رتبه پنجم قرار گرفت. 
ويتنام محصولات نساجى و پوشاك خود را به 180 كشور جهان 
صادر مى كند و ايالات متحده، اتحاديه اروپا، ژاپن و كره جنوبى 

بازارهاى اصلى محصولات نساجى اين كشور هستند. 

انجمن  محترم  اعضای  اطلاع  به  بدينوسيله 
جديد  ويرايش  که  می رساند  نساجی  صنايع 

کتاب آشنايی با اعضای انجمن 
منتشر شده است، علاقمندان 

می توانند جهت تهيه کتاب 
انجمن  دبيرخانه  با 

تماس حاصل فرمايند.

انجمن
مندان 

تاب 
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